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АННОТАЦИЯ 

В статье рассматривается контекст, в котором в трудах святителя Амвро- сия 

Медиоланского прозвучала фраза «Где Петр, там Церковь», часто использовавшаяся 

римскими первосвященниками и католическими богословами для оправдания учения о 

примате Римской епископской кафедры. Показано, что святитель Амвросий относил эту 

фразу к апостолу Петру, а толкование этой фразы в плане примата Римского епископа у 

святителя Амвросия не прослеживается. Анализируются и другие места из сочинений 

святителя Амвросия, где затрагивается тема первенства апостола Петра. 
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ABSTRACT 

The article examines the context in which the phrase “Where Peter is, there is the Church” which 

was often used by Roman pontiffs and Catholic theologians to justify the doctrine of the primacy 

of the Roman episcopal see appeared in the writings of St. Ambrose of Milan. It is shown that St. 

Ambrose referred this phrase to the Apostle Peter, but the interpretation of this phrase in terms of 

the primacy of the Roman bishop is not traced. Other passages from the writings of St. Ambrose 

where the theme of the primacy of the Apostle Peter is touched upon are also analyzed. 
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